
ПРОТОКОЛ № 7 
засідання робочої групи «Музейна справа» Координаційної ради з питань 
культурної та інформаційної реінтеграції деокупованих територій України 

(далі - Координаційна рада)

16.09.2024 м. Київ

Присутні члени Координаційної ради: Діана Трима, Поліна Петрова
В'ячеслав Кудлай, Сергій Мицик.

Присутні члени робочої групи «Музейна справа» Координаційної ради:
Ольга Сошнікова, Олеся Мілованова, Юрій Гладенко, Олена Буберенко

Присутній координатор робочої групи «Музейна справа» Координаційної 
ради: Оксана Повякель.

Запрошені: Дмитро Турчак, Лариса Латіна.

Відсутні члени робочої групи «Бібліотечна справа» Координаційної ради:
Олександр Костін, Зимай Людмила, Вікторія Водоп'ян

Головував: Трима Діана (голова)

Протокол вела: Петрова Поліна (секретар)

Порядок денний:

1. Обговорення проблемних питань розвитку музейної справи.
2. Обговорення пропозицій до законодавства щодо розвитку музейної 

справи.
3. Пропозиції та зауваження присутніх.
4. Інше.

ВИСТУПИЛИ:

Сошнікова О.М. - в. о. директора комунального закладу «Харківський 
історичний музей імені М.Ф. Сумцова» Харківської обласної ради - висловила 
пропозицію щодо відновлення роботи (засідань) експертно-фондової комісії 
Міністерства культури та стратегічних комунікацій України, яка надає 
рекомендації щодо вирішення стратегічних завдань, в тому числі занесення 
музейних предметів та предметів музейного значення Музейного фонду 
України, що мають виняткове значення для світової та національної історико-
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культурної спадщини для занесення до Державного реєстру національного 
культурного надбання (далі - Державний реєстр). Зазначила, що якщо музейні 
заклади, в яких не зберігаються музейні предмети державної частини 
Музейного фонду України, внесені до Державного реєстру національного 
культурного надбання відповідно до законодавства України, то є загроза зняття 
охорони музею органами поліції охорони, що є проблемою для Харківської 
області.

Повякель О.Т. - генеральний директор Національного музею народної 
архітектури та побуту України - Вітальне слово. Запропонувала певний 
алгоритм дій щодо вирішення загрози зняття охорони музею органами поліції 
охорони — направити лист звернення до Харківської ОВА.

Буберенко О.О. - начальник управління культури, національностей та 
релігій Миколаївської обласної військової адміністрації - прокоментувала, що 
у м. Миколаєві охороною музеїв займається приватна фірма. Зазначила щодо 
необхідності внесення змін до пункту 1 постанови Кабінету Міністрів України 
від 29 листопада 2000 р. № 1766 «Про затвердження переліку музеїв, що 
перебувають у віданні підприємств, установ та організацій, де зберігаються 
музейні колекції та музейні предмети, що є державною власністю і належать до 
державної частини Музейного фонду України» шляхом коригування 
зазначеного переліку, як приклад: по Миколаївській області підприємства, 
установи та організації у віданні яких знаходилися музеї були ліквідовані, а 
фонди передані до обласного краєзнавчого музею, але до сих пір вони 
залишаються в даному переліку. Зазначила, що у музеях створених при 
підприємствах, установах та організаціях існує звання «народний», яке не 
затверджено жодним нормативним актом. Запропонувала розробити «Типове 
Положення про музеї що перебувають у віданні підприємств, установ та 
організацій», в якому будуть визначені чіткі критерії щодо підтвердження 
звання «народний музей», або порядок щодо скасування звання народний.

Повякель О.Т. - генеральний директор Національного музею народної 
архітектури та побуту України - запропонувала ініціативу внесення змін до 
законодавства щодо варіативності (класифікації) музеїв.

Буберенко О.О. - начальник управління культури, національностей та 
релігій Миколаївської обласної військової адміністрації - підтримала дану 
ініціативу та заначила щодо відсутності інструкції з організації евакуювання 
музейних предметів.
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Гладенко Ю.М. - директор департаменту культури, туризму та релігій 
Сумської обласної державної адміністрації - підтримав ініціативу щодо 
необхідності інструкції з організації евакуювання музейних предметів.

Повякель О.Т. - генеральний директор Національного музею народної 
архітектури та побуту України - висловила думку щодо можливого приєднання 
туризму до функцій Міністерства культури та стратегічних комунікацій 
України.

Гладенко Ю.М. - директор департаменту культури, туризму та релігій 
Сумської обласної державної адміністрації - підтримав думку що туристичний 
напрямок не можливий без культури.

Повякель О.Т. - генеральний директор Національного музею народної 
архітектури та побуту України - висловила думку, що туризм є одним з 
інструментів стратегічної комунікації.

Мілованова О.В. - директор Луганського обласного краєзнавчого музею - 
висловила необхідність підтримки в збережені кадрового потенціалу. Зазначила 
що катастрофічно низька заробітна плата музейників унеможливлює директору 
втримувати фахівців, які зараз займаються евакуацією, порятунком та 
збереженням культурної спадщини на прифронтових територіях та у 
релокованих музеях. Заробітна плата унормована Наказом Міністерства 
культури №745 «Про впорядкування умов оплати праці працівників культури 
на основі Єдиної тарифної сітки» і її розмір залежить від тарифного розряду, 
який щорічно переглядається, а по факту не переглядається, питання 
національних музеїв додатково регулюється становленням коефіцієнтів. 
Висловила пропозицію надати коефіцієнт хоча б 2 для музеїв прифронтових 
територій, музеям які евакуюються та релокованим закладам, це допоможе 
втримувати колективи, мотивувати музейників, які вже находяться за межею 
бідності і в таких умовах не можуть виконувати свій обов’язок.

Буберенко О.О. - начальник управління культури, національностей та 
релігій Миколаївської обласної військової адміністрації - підтримала думку 
щодо необхідності внесення змін до Наказу Міністерства культури №745 «Про 
впорядкування умов оплати праці працівників культури на основі Єдиної 
тарифної сітки».

ВИРІШИЛИ: взяти до уваги пропозиції щодо покращення музейної справи.
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Запланувати найближче наступне засідання робочої групи «Музейна справа» 
Координаційної ради.

За результатами голосування: «за» - 11 голосів, «проти» - 0 голосів, 
«утримався» - 0 голосів.

Голова Координаційної 
ради

Секретар Координаційної 
ради

Трима Діана

Петрова Поліна


